
  
  
 

SPOTKANIE W RAMACH FORUM MIESZKAŃCÓW 

 

NA OSIEDLU/ W DZIELNICY - Ratanice/Zielona-Pogoria 

 

Miejsce: Centrum Sportu i Rekreacji, ul. Letnia 9 

Data: 21 listopada 2022 

Godzina: 17:00 

Animator: Piotr Badoń 

Liczba uczestników: 3 

 

Liczba zgłoszonych pomysłów: 5 

Liczba projektów: 1 

 

Przebieg spotkania: Spotkanie przebiegało w spokojnej atmosferze. Animator przekazał 

mieszkańcom informację na temat pisma, które pracownicy Urzędu Miasta wysłali do Wód 

Polskich z pytaniem o możliwość realizacji pomysłów zgłoszonych w osiedlu. Animator 

poinformował mieszkańców, że Wody Polskie nie ustosunkowały się jeszcze pytania Urzędu 

Miasta. Podczas spotkania głos zabrał reprezentant stowarzyszenia, które dzierżawi grunt od 

Wód Polskich w osiedlu Ratanice. Przekazał on mieszkańcom informacje na temat planów 

związanych z dzierżawionym gruntem i zaproponował, że w ramach środków dostępnych dla 

osiedla mógłby zbudować pomost, przeznaczony tylko dla mieszkańców osiedla Ratanice.  

W trakcie spotkania wywiązała się również dyskusja na temat planów Wód Polskich 

dotyczących dzierżawy dwóch parceli nad jeziorem Pogoria 4, które znajdują się w osiedlu 

Ratanice. Mieszkańcy wyrazili swoje obawy w związku z tymi planami. Uczestnicy spotkania 

obawiają się, że jeżeli grunty zostaną wydzierżawione przez prywatne podmioty, sytuacja  

w osiedlu dotycząca parkowania samochodów przez osoby przyjeżdżające nad jezioro z innych 

osiedli oraz miast, a także miejsca zawracania autobusu linii 242 znacznie się skomplikuje. 

Animator przedstawił wyniki ponownej weryfikacji pomysłów, o którą mieszkańcy prosili 

podczas pierwszego Forum Mieszkańców: 

 pomysł „Pętla autobusowa na końcu ulicy Ratanice” pomysł zweryfikowany 

negatywnie ze względu na jego lokalizację. Teren znajduje się na parceli, które Wody 

Polskie planują wydzierżawić. 



  
  

 pomysł „Relaks nad jeziorem 2023” został pozytywnie zweryfikowany i zostanie 

zrealizowany jeżeli zgodę na ustawienie punktów świetlnych, ławek i koszy na śmieci 

wyrażą Wody Polskie. Koszt realizacji: 61 849,60 zł. Mieszkańcy zgodzili się, aby 

podczas realizacji projektu pracownicy Urzędu Miasta skontaktowali się  

z mieszkańcem osiedla, który wskaże, gdzie powinny zostać umieszczone punkty 

świetlne ławki i kosze na śmieci.    

Podczas spotkania mieszkańcy zwrócili się również z prośbą do Urzędu Miasta o wystosowanie 

pisma do Wód Polskich z pytaniem, czy możliwe jest zamontowanie progów zwalniających na 

drodze technicznej prowadzącej wokół jeziora, która pełni również funkcję ścieżki pieszo-

rowerowej. Ich zdaniem poprawiłoby to bezpieczeństwo osób korzystających z drogi. Zdarzają 

się sytuacje, że osoby jeżdżące tam na rowerach lub rolkach poruszają się bardzo szybko, co 

może doprowadzić do wypadku. 

 

Projekt/ projekty wybrane przez mieszkańców do realizacji na rok 2023: 

 

 „Relaks nad jeziorem 2023”. Projekt priorytetowy. Projekt zakłada ustawienie punktów 

świetlnych, ławek i koszy na śmieci wzdłuż drogi technicznej prowadzącej wokół jeziora 

Pogoria 4 w osiedlu Ratanice. Koszt realizacji: 61 849,60 zł 

 „Budowa pomostu dla mieszkańców osiedla Ratanice”. Projekt alternatywny. Projekt 

zostanie zrealizowany, jeżeli Wody Polskie nie wydadzą zgody na realizację projektu 

„Relaks nad jeziorem 2023”.  


